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Het isoleren en het verduurzamen van woningen staan steeds meer in de belangstelling en de 
actualiteit. De stijgende lijn zet al enige jaren door en heeft een boost gekregen in het eerste kwartaal 
van 2022. We zien het terug in het aantal bewoners dat hierover contact met ons opneemt en in de 
flinke groei van subsidieaanvragen voor isolatie en voor koken en verwarmen op schone energie. 
Daarom gaan we het beschikbare budget hiervoor verruimen. De stijgende energieprijzen en het 
belang om minder afhankelijk te worden van Russisch aardgas spelen hierbij een belangrijke rol. Het 
nieuwe kabinet heeft behoorlijke ambities voor klimaat en energie. Denk bijvoorbeeld aan het 
nationaal isolatieprogramma dat momenteel wordt opgezet en de landelijke campagne 'zet ook de 
knop om'. Wij spelen hierop in met onze lokale ambities en voorstellen aan de nieuwe gemeentelijke 
coalitie.

De kaders voor de Haagse energietransitie zijn vastgelegd in de Kadernota Duurzaamheid en het 
Stedelijk Energieplan en (straks ook) de Transitievisie Warmte. De uitvoering is gebaseerd op de 
jaarlijkse Programmabrief waarvan een geselecteerd aantal projecten in het actieplan van juni 2021 
is opgenomen. Hierover ontvang jij elk kwartaal een voortgangsrapportage. Deze keer hebben we de 
rapportage uitgebreid met andere onderwerpen omdat dit mogelijk de laatste keer is in verband met 
de vorming van een nieuw college. En er is ook veel gebeurd. Zonder volledig te zijn, blikken we terug 
op de resultaten, de voortgang en de initiatieven in de afgelopen maanden van dit jaar.

Veel projecten lopen goed waarmee concrete resultaten worden geboekt (Energiezuinige 
koelkastactie en Renteloze energiebespaarlening). Enkele projecten (zoals Straataanpak en 
Walstroom) vragen meer tijd en leveren lessen op om de gemeentelijke dienstverlening aan te 
scherpen en te verbeteren. De energietransitie leeft in Den Haag en de gemeentelijke organisatie is 
steeds beter in staat veel inwoners een stap verder te helpen naar een duurzamere woning en een 
lager energieverbruik.

Tegelijk zien we ook dat een deel van de Haagse inwoners in de knel komt door de stijgende 
energieprijzen. Met extra middelen van het ministerie van BZK gaan we een toch al vrij groot Haags 
programma 'energie besparen voor iedereen' uitbreiden. Hierbij helpen de woningcorporaties. Het 
rijk stelt een energietoeslag ter beschikking via gemeenten. Hoewel het indienen van aanvragen 
vanaf mei mogelijk is, is 'energietoeslag aanvragen' nu al de meest gezochte term op denhaag.nl.

5.1.2.e



Projecten met marktpartijen1)

2) Energiebesparing en subsidieregelingen
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Met deze voortgangsrapportage geven we inzicht in de voortgang van de projecten in de periode 
januari - april 2022. De voortgang wordt beschreven in volgorde van de volgende vijf thema's:

1.
2.
3.
4.
5.

Afsluiten van het kookgas
Met ondersteuning aan de corporaties, de subsidieregeling koken op schone energie en de 
informatiecampagnes worden woningeigenaren in Den Haag geholpen met de stap naar koken 
zonder aardgas. Het doel van de subsidie is het stimuleren van particuliere woningeigenaren en 
huurders om aardgasvrij te gaan koken in hun woning zodat er ook geen gasleidingen alleen voor 
koken in stand gehouden hoeven te worden.

In 2022 zijn tot op heden meer dan 200 aanvragen van particuliere woningeigenaren 
binnengekomen voor subsidie koken op schone energie. Corporaties hebben dit jaar voor twee 
complexen een aanvraag gedaan voor de subsidie 'koken op schone energie voor sociale huurders'. 
Dit is voor 182 sociale huurwoningen. Voor particuliere eigenaren is een ontzorgingsaanbod 
samengesteld en afgestemd met installateurs, de leveranciers en de gemeente. In dit aanbod is 
zowel de aanschaf van een goede kwaliteit kookplaat, het aanpassen van de elektrische installatie in 
de woning, het afsluiten van de kookgasaansluiting als de aanvraag van de subsidie geregeld. Het 
pilot gebied voor dit aanbod is geselecteerd en staat op het punt om aangeschreven te worden.

Projecten met marktpartijen
Energiebesparing en subsidieregelingen
Bronnen en infrastructuur
Aanpak gebieden en wijken
Overig

Uitwisseling warmte tussen Westland en Den Haag
Tussen de Gemeente Den Haag en Gemeente Westland is op 5 april 2022 een convenant getekend 
om (geothermie)warmte uit te wisselen tussen het Westland en Den Haag. Na het collegebesluit is 
dit convenant tijdens een persmoment met de wethouder ondertekend.

Energiebesparende maatregelen woningen
De gemeente stelt, met behulp van rijksgelden (RRE), energiebesparende maatregelen beschikbaar. 
Denk aan radiatorfolie, LED-lampen, tochtstrip, etc. Maar ook advies over energiezuinig wonen. De 
maatregelen worden uitgevoerd door sociale ondernemingen die mede door deze samenwerking de 
coronacrisis hebben overleefd. Het doel om 23.000 huishoudens in 2 jaar te helpen komt binnen 
bereik. Dit is het tempo dat met de raad is gecommuniceerd in de brief 'Tussenbericht 
voortgangsbrief duurzaamheid: acties, bereik en resultaten energiebesparing en betaalbaarheid' 
(RIS310444). Den Haag heeft € 5 mln. extra middelen voor deze aanpak van het ministerie gekregen. 
Ook de aanpak voor besteding hiervan is met de raad gedeeld in de brief 'Programma besparen voor 
iedereen' (RIS311562). De aangekondigde acties worden opgezet of zijn gestart, zoals de extra 
energiebesparende maatregelen, waterzijdig inregelen, extra zonnepanelen en douches met 
warmteterugwinning. In april hebben we hierover met de corporaties nadere afspraken gemaakt.



De belangrijkste resultaten van de energiebesparende maatregelen vanaf 1 januari 2022 zijn:

a)

b)

c)

d)

e)
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Straataanpakken
In 2021 waren de mogelijkheden door corona beperkt voor de twee lopende straataanpakken in 
Bezuidenhout en Scheveningen om bewoners te bereiken en te activeren. De straataanpak bracht 
daardoor nog niet het gewenste resultaat. De lopende aanpakken zijn met alle stakeholders 
geëvalueerd en dit levert wel goede lessen op. Voor deze aanpakken zijn op 22 en 23 april fysieke 
activiteiten georganiseerd om een extra impuls te geven aan het activeren van de bewoners.

Energie bespaar workshop
• Workshops zijn weer opgestart na coronamaatregelen en nieuwe opdracht 

Stichting Aardewerk (voor 20 gewone en 10 laaggeletterden workshops).
• In maart 3 gewone bijeenkomsten en 2 voor laaggeletterden (Energiearmoede gelden).
• Respectievelijk 56 en 32 deelnemers in totaal.

Verduurzamingsadvies
• Energiemenukaart Bezuidenhout verzonden.

Goedkoper je huis verwarmen (waterzijdig inregelen)
• 107 aanmeldingen in de pilot.
•Gunning aanbesteding is doorlopen, start half april.
• Met OCW wordt een plan gemaakt om ook bij schoolgebouwen aan de slag te gaan met 

waterzijdig inregelen / goedkoper verwarmen van schoolgebouwen.

Collectieve inkoopacties
•Collectieve inkoopactie Haags Zekergroen Energie Collectief: eind maart afgerond, 116 

deelnemers.
•Collectieve inkoopactie gericht op zonnepanelen voor grondgebonden woningen: 7 

maart 40.538 brieven verstuurd en artikel Stadskrant. Twee webinars georganiseerd met 
resp. 114 en 98 deelnemers. T/m 28 maart 1.530 inschrijvingen.

• Collectieve inkoopactie grotere verduurzamingsmaatregelen gericht op kleine VvE's: 
offertetraject met Haags bedrijf Susteen doorlopen en voorbereidingen gestart.

Wijkgerichte promotie
• Offertetraject met JustForYou doorlopen en voorbereidingen voor 10 promotieacties op 

Haagse markt, eind april en heel mei.

Energiebesparende maatregelen
•Aanmeldingen DBA: ongeveer 450 huurders en 536 eigenaren (t/m maart).
•Gunning aanbesteding DBA is doorlopen, start 2e ronde half april.
• Duurzame cadeaukaart: koelkastactie inmiddels ruim 2.200 inschrijvers en ruim 1.040 

koelkasten verkocht. Uitbreiding in voorbereiding; enquête onder deelnemers gehouden 
en advies participatieraad gevraagd, nu definiëren assortiment, korting en voorwaarden 
voor eind april.

•Slim Wonen app: bekend gemaakt via nieuwsbrief en flyers, ongeveer 300 inschrijvers.
• In juni wordt in Laak Centraal een subsidie van € 1.0000.000 van het Rijk ingezet om 

energie armoede tegen te gaan. Met als doel 'Samen energie besparen en fijn wonen". 
De integrale werkwijze bestaat uit het aanbieden van een gratis isolatiemaatregel bij 
ongeveer 450 woningen.
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Voor isolatiesubsidies is een hoge ambitie gesteld met 780 aanvragen in 2022, de hoogste ambitie tot 
nu toe. Het aantal aanvragen in het eerste kwartaal (ongeveer 26% van de ambitie behaald) ligt op 
schema voor het behalen van deze ambitie. De subsidies voor isolatie zullen ook dit jaar zowel 
stadsbreed als wijkgericht extra bekendheid krijgen.

Zie ook het schema hieronder. De uitgeputte budgetten omvatten alleen de aanvragen die al zijn 
verleend. Dat is op dit moment iets minder dan de helft van alle aanvragen.

Zoals met de wethouder is besproken, wordt naast de bestaande aanpakken met Haag Wonen een 
straataanpak in de Léharstraat opgezet waar nu een kans ligt om te starten. De rij woningen in die 
straat is van verschillende eigenaren, particulier en Haag Wonen. Het is gelukt om een aanpak te 
ontwikkelen waarmee de hele rij woningen in één keer wordt voorzien van dakisolatie. Vijf 
woningen gaan direct door een warmtepomp van het aardgas af. Aanvullend wordt een vierde en 
vijfde straat geselecteerd in een wijk waar bewoners minder te besteden hebben.

De subsidie voor de ooievaarspas vergt gerichte voorbereiding. Hier is ingezet op een traject waarbij 
ooievaarspashouders in zowel advies, uitvoering en subsidieaanvraag volledig zullen worden 
ontzorgd. De houders van een ooievaarspas met een eigen woning worden gericht benaderd. De 
verwachting is dat vanaf medio dit jaar de subsidieaanvragen zullen volgen.

€5.518
€73.178
€50.781
€24.403
€92.327
€68.544
€72.800

De subsidie voor groene daken is door het dakenjacht team nadrukkelijk in de stad onder de 
aandacht gebracht. We verwachten veel van deze actie. Met een aantal partijen is namelijk de 
afspraak gemaakt dat zij hierbij ook andere geïnteresseerden betrekken. Op deze manier worden 
gebundelde aanvragen ingediend.

Isolatiefonds
Sinds 1 januari 2022 is het voor woningeigenaren in Den Haag mogelijk een renteloze lening af te 
sluiten bij het Nationaal Warmtefonds. Het aanbod is een groot succes. De interesse voor een 
renteloze lening blijkt namelijk vele male hoger dan gedacht. Het budget van € 200.000 rentesubsidie 
dat beschikbaar is gesteld voor heel 2022 was in april volledig uitgeput. Ook de stijging van de rente 
zorgt ervoor dat de kosten oplopen waardoor meer budget nodig is. Inmiddels is in overleg met de 
wethouder het budget verhoogd met € 300.000 zodat er voldoende beschikbaar is om aan alle 
aanvragen te voldoen tot en met juni. Dan wordt de situatie opnieuw beoordeeld.

Subsidieregeling Wonen op Schone energie
We zien dat het aantal aangevraagde subsidies een flinke groei heeft doorgemaakt ten opzichte van 
vorig jaar. Wat met name opvalt, is dat de subsidies voor verwarmen op schone energie en koken op 
schone energie veel worden aangevraagd. Zeker in verhouding met vorig jaar is het aantal aanvragen 
groter en liggen we al ruim voor op de ambities. Ook zijn er twee subsidies verstrekt die ten goede 
komen aan 182 inductiekookplaten voor sociale huurders.

Gesteld doel
2022
260
260
260
312
97
420
17

Gevelisolatie
Dakisolatie 
Vloerisolatie
Groene daken 
Verwarmen 
Koken
Koken sociale 
huurders 
Straataanpak 
Ooievaarspas

Aantal aanvragen 
per 12-04 
24
68
113
50
52
202
2
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Voor VvE's die bij beide fondsen voor een deel financiering kunnen in aanmerking komen, zorgen 
we voor afstemming vooraf zodat VvE's niet onnodig veel bureaucratie ervaren.

Om drempels voor verduurzaming te verlagen, is de toepassing van het Haagse VvE fonds 
uitgebreid met de volgende onderdelen:

VvE's die onderhoud en verduurzaming gecombineerd uitvoeren, kunnen terecht bij 
het nationale Warmtefonds en het Haagse VvE fonds voor financiering. Voor het 
verduurzamingsdeel kunnen VvE's aankloppen bij het Nationale Warmtefonds. Voor 
de aanvullende financiering van het onderhoudsdeel kan een beroep worden 
gedaan op het Haagse VvE fonds. Dit is gebeurd om VvE's te ondersteunen wanneer 
zij de benodigde financiering missen om de gekoppelde opgaves in hun geheel uit te 
voeren.

Met het Warmtefonds is afgesproken dat we nauw blijven samenwerken om drempels voor VvE's 
verder te verlagen. Als het Nationaal Warmtefonds besluit de financieringsvoorwaarden te 
verruimen, zal de toepassing van het Haagse VvE fonds mogelijk wijzigen. Ons uitgangspunt blijft, dat 
we als gemeente alleen financieren wat landelijk niet beschikbaar is.

Alle VvE's kunnen financiering krijgen voor enkel het plaatsen van zonnepanelen. 
Op dit moment is dit landelijk niet mogelijk.

Op Nos.nl ("Run op leningen voor verduurzamen, voor lagere inkomens vaak onbereikbaar" link) 
is deze renteloze lening van Den Haag specifiek uitgelicht als goed voorbeeld.

Het VvE fonds (light)
Het doel van het VvE fonds is om de kleinere VvE's die geen lening bij het landelijke warmtefonds 
kunnen krijgen de financiële mogelijkheid te bieden om te lenen t.b.v. de verduurzaming van hun 
woning. Er zijn dit jaar vijf leningen gepasseerd. De toepassing van het VvE fonds is in het afgelopen 
kwartaal uitgebreid. Dit is gedaan omdat geconstateerd is dat niet het volledige budget van het 
fonds is benut. Bovendien zijn er in de landelijke financieringsmogelijkheden vanuit het Nationaal 
Warmtefonds voor VvE's nog 'gaten' die we als gemeente willen ondervangen.

Energie uit de wijkChallenge
De zeven geselecteerde initiatieven zijn in januari gestart met de noodzakelijke voorbereidingen en 
onderzoeken. De juridische en vergunningsdrempels zijn gedefinieerd, intern afgestemd en deels 
weggenomen. Op de HobbeVen (Schilderswijk) zullen in mei de zonnepanelen worden geplaatst. 
Sollude en Sevilla a/d Noordzee werken hun ontwerp momenteel uit na input van de ACOR. 
Studenten van de Haagse Hogeschool ontwikkelen tot de zomer in projectteams het 
gelijkspanningsnetwerk dat nodig is om de schepen energie te laten leveren in de Energiehaven in 
de Binckhorst. Onderzoeksbureau Bosch en Van Rijn presenteert binnen enkele weken de (m.n. 
technische) haalbaarheid van de zonnepanelen op het noordelijk havenhoofd. Stichting SCHETS is 
bezig om een energiecoöperatie op te richten. De vergroening van het Dreeshuis gaat binnenkort 
van start om gelijk op te gaan met de renovatie door Vestia.

LISE
Het LISE-fonds helpt duurzame initiatieven in de startfase bij de voorfinanciering van het project. Het 
fonds is actief en de eerste initiatieven zijn geselecteerd en worden gefinancierd. Het fonds is 
uitgelicht in een artikel op denhaagcentraal.nl 'Nieuw fonds voor initiatieven: Springplank voor 
duurzame ideeën' (link). De eerste vergadering met het investeringscomité heeft plaatsgevonden. Er 
worden twee potentiële aanvragen voor leningen naar het fonds doorgeleid. Daarnaast is gewerkt 
aan de communicatie over het fonds en de structurele samenwerking met Wonen op schone energie 
en Hou van je Huis. De accounthouders duurzaamheid van DPZ zijn inmiddels aan de slag om zoveel

denhaagcentraal.nl


mogelijke duurzame initiatieven in de stad te bereiken.
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SolarCity Den Haag
Vanuit SolarCity zijn vorig jaar 30 haalbaarheidsonderzoeken voor zonnepanelen uitgevoerd bij 
ondernemers (daarvan zijn 20 SDE++ aanvragen gedaan). Er is in het najaar van 2021 een event 
georganiseerd voor ondernemers over zonnepanelen als onderdeel van SolarCity en 'Jaar van het 
Dak'. Voor 2022 is de dienstverlening van SolarCity uitgebreid met een offertecheck voor 
ondernemers met een klein dak. Er zijn dit jaar tot nu toe 8 haalbaarheidsonderzoeken uitgevoerd. 
Het grootste aantal wordt gedaan in aanloop naar de SDE++ ronde die start op 28 juni.

Collectieve inkoop verduurzaming
Voor de collectieve inkoopactie verduurzaming hebben 379 ondernemers zich ingeschreven. Hiervan 
hebben 43 ondernemers inmiddels een aankoop gedaan voor onder andere ledverlichting en/of 
hybride warmtepompen. Medio dit jaar wordt een nieuwe ronde van de collectieve inkoop 
georganiseerd waarvoor we 8.000 ondernemers schriftelijk zullen benaderen.

Voorlichting
Het handboek 'Duurzaamheid werkt voor Haagse ondernemers' wordt verspreid evenals een 
brochure voor horecaondernemers om hen wegwijs te maken in de overstap van gas naar 
inductie. Daarnaast informeren we de ondernemers over diverse mogelijkheden voor ondersteuning 
door de gemeente. Ook werken we aan een 'gedoe-verwijderaar'. Een instrument om inwoners en 
ondernemers te helpen in het verduurzamingsproces.

Verder wordt 6 x per jaar een digitale Nieuwsbrief Wonen op schone energie naar 5.700 mensen in 
de stad verstuurd met informatie voor alle doelgroepen, woningeigenaren, huurders, eigenaren van 
een appartement en verhuurders. In Q1 is de eerste vernieuwde editie uitgebracht: Nieuwsbrief 
(tripolis.com). Deze editie leidde tot veel leads richting duurzamestad.denhaag.nl (met name m.b.t. 
de collectieve inkoopactie zonnepanelen, SlimWonen App, Energiescan en de DirectBespaarActie). 
Mede door deze nieuwsbrief is het maandrecord van 888 nieuwe contacten geregistreerd voor onze 
Hou van je Huis-dienstverlening.

Dienstverlening en producten Wonen op schone energie
Er zijn in het eerste kwartaal van dit jaar 1.503 nieuwe contacten geregistreerd door de 
dienstverlening van Wonen op schone energie. Dat is een flinke toename ten opzichte van dezelfde 
periode in 2021. Toen zijn er 1.163 gesprekken gevoerd. In maart was zelfs een maandrecord van 
888 nieuwe geregistreerde contacten. Wat opvalt, is dat we ten opzichte van voorgaande jaren veel 
meer door woningeigenaren (531) en huurders van woningcorporaties (97) worden benaderd. Nog 
altijd zijn de meeste gesprekken met VvE's of VvE bewoners (781), maar relatief is dit aandeel veel 
kleiner geworden. Dat komt met name omdat het afgelopen kwartaal woningeigenaren veel contact 
hebben gezocht over concrete producten die helpen bij de verduurzaming, zoals een energiescan 
(322) en MDOP's (96 t.o.v. 10 vorig jaar). Aanvullend hebben ongeveer 1.100 bewoners zich 
aangemeld voor acties zoals de DirectBespaarActie (totaal 986, waarvan een gelijk aandeel 
woningeigenaren en huurders) en Goedkoper je huis verwarmen (107).

Projecten met ondernemers
Energiescans
In 2021 zijn er in totaal 189 energiescans uitgevoerd bij MKB-ondernemers (inclusief 
bedrijventerreinen). Deze bieden inzicht in energiebesparing en verduurzaming van hun bedrijfspand 
en bedrijfsvoering. In 2022 verwachten we meer energiescans. Op dit moment zijn 20 ondernemers 
bezocht en staan er meer in de planning.

tripolis.com
duurzamestad.denhaag.nl
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Beroep tegen het provinciaal inpassingsplan (PIP). In december 2021 heeft het college op verzoek 
van de gemeenteraad beroep ingesteld tegen het provinciaal inpassingsplan (PIP) voor de inpassing 
van de warmtetransportleiding WarmtelinQVIaardingen-Den Haag. Dit beroep moet nog worden 
behandeld door de afdeling Bestuursrecht van de Raad van State.

Bedrijventerrein ZKD is gekozen als een van de tien 'werklandschappen van de toekomst' van het 
Nationaal Groeifonds. Voor het gehele programma (van tien terreinen) wordt 26 miljoen euro 
gereserveerd ten behoeve van het vergroenen en verduurzamen van deze bedrijventerreinen. Dit is 
een gezamenlijke inspanning van o.a. IVN, de gemeente, ondernemersverenigingen en individuele 
ondernemers op ZKD.

Momenteel wordt er gewerkt aan de technische eisen van walstroom voor de derde haven.
Bestaande installatie is in 2015 gerealiseerd. In 2023 zal opnieuw worden aanbesteed.
Met de wethouder is besproken, dat de prijzen van elektriciteit en onderhoud zijn verhoogd (deze 
worden aan de afnemers doorbelast).

Daarnaast heeft het college een verzoek ingediend bij de voorzieningenrechter van de Raad van State 
voor een voorlopige voorziening, om ervoor te zorgen dat er lopende de beroepsprocedure nog geen 
onomkeerbare werkzaamheden kunnen worden verricht. Dit verzoek is afgewezen. Naar het oordeel 
van de voorzieningenrechter ontbreekt het vereiste spoedeisend belang. Meegewogen is, dat 
WarmtelinQ heeft aangegeven niet vóór 1 november 2022 met de werkzaamheden op het 
grondgebied van Den Haag te zullen beginnen.

Bedrijventerreinen
Als onderdeel van de aanpak bedrijventerreinen zijn er in 2021 energiescans uitgevoerd bij 
ondernemers op Haagse bedrijventerreinen. Ook in 2022 worden de bedrijventerreinen bezocht voor 
energiescans.

Walstroom Scheveningse haven
De netkast voor walstroom (op laagspanning) is in de derde haven aangelegd. In maart publiceerde 
de Minister van Infrastructuur en Waterstaat de subsidieregeling voor Walstroom Zeeschepen. 
Voor 2022 en 2023 is totaal 31 miljoen subsidie beschikbaar. De projecten worden gerangschikt op 
hun bijdrage aan de stikstofproblematiek in de natura2000 gebieden binnen 25 km vanaf de 
walstroominstallatie. Subsidies worden op volgorde toegekend tot de pot leeg is. De subsidie 
bedraagt ten hoogste 35% van de subsidiabele kosten tot een maximum van vijf miljoen euro per 
project, aanleg te starten binnen 6 maanden, afronding binnen 4 jaar. Voor ons project is er op dit 
moment nog geen concreet en haalbaar zicht op uitvoering binnen 6 maanden. Het project bevindt 
zich in de definitiefase. Hierna volgen nog de fases ontwerp en voorbereiding realisatie voordat de 
realisatiefase in zicht is. Van een Haagse subsidieaanvraag is pas sprake als er zicht is op tijdige 
uitvoering.

WarmtelinQ
SOK, UVOK en schadevergoedingsovereenkomst. De raad heeft op 9 februari zijn wensen en 
bedenkingen kenbaar gemaakt over het voornemen van het college om een Samenwerkings
overeenkomst (SOK), Uitvoeringsovereenkomst (UVOK) en schadevergoedingsovereenkomst aan te 
gaan met Gasunie/LdM C.V.. Onderhandeling met Gasunie is heropend om de wensen nog een plek 
te geven in de diverse overeenkomsten.
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De geothermiecentrale aan de Leyweg is gestart met leveren van warmte. EBN heeft nu een belang 
van 25% in Haagse Aardwarmte. De aandelen zijn overgenomen van het ED-Fonds. Hiermee is een 
deel van de eerdere investering van het ED-fonds weer beschikbaar om te investeren in nieuwe 
duurzame projecten.

Met Dunea zijn in Q1 2022 gesprekken gevoerd voor het benutten van thermische energie uit 
drinkwater (TED). In het vervolg worden 3 concrete sporen uitgewerkt: geplande nieuwbouw, 
regeneratie van bestaande WKO-systemen en verduurzaming maatschappelijk vastgoed. Inmiddels 
zijn 8 WKO-systemen geselecteerd om nader te onderzoeken of TED kan worden toegepast voor de 
regeneratie van de bronnen. Daarnaast wordt gewerkt aan eerder gesignaleerde kansen in Zuidwest 
voor het toepassen van TED. Ook is besloten dat de aanbesteding in de Binckhorst niet gezamenlijk 
met Dunea zal plaatsvinden. Wel kunnen marktpartijen de TED van Dunea benutten bij hun 
aanbiedingen aan de gemeente voor de beste duurzame oplossing in dit gebied.

Ook Heijmans/Staedion hebben een voorlopige voorziening aangevraagd. De voorzieningenrechter 
heeft dit verzoek wel gehonoreerd. Dit betekent dat de werking van het provinciaal inpassingsplan 
ter hoogte van het Heijmans/Staedion kavel (en een klein gebied nabij) is geschorst.

Een tweede locatie voor geothermie is voorzien in de Binckhorst. De wethouders Van Tongeren en 
Mulder hebben samen overleg over de terugvaloptie daar. Daarna volgt bestuurlijke besluitvorming 
over de locaties in de Binckhorst, op het Constant Rebequeplein en in Ypenburg (is als derde locatie 
al gereserveerd).

Drie extra locaties voor geothermie
Voor het De Constant Rebequeplein is inmiddels een projectleider aan de slag voor de coördinatie 
namens de gemeente van alle ontwikkelingen. Op regelmatige basis wordt overlegd met de partners 
(Haagse Aardwarmte, Eneco, Gasunie, Dunea, Stedin en Heijmans) om de planning en uitvoering van 
alle ontwikkelingen en projecten in samenhang mogelijk te maken. Hiervoor is een Memorandum of 
Understanding uitgewerkt die nu in concept gereed is. Verder overlegt de gemeente met Uniper over 
een passende oplossing voor de erfpachtsituatie op het CR-plein. Dit is geen eenvoudigesituatie. 
Inzet is om deze kwestie niet de andere projecten in de weg te laten zitten.

Met monumentenzorg vindt overleg plaats over de mogelijkheden om leidingen van WLQ door de 
monumentale gevel te plaatsten. Dit ontlast de planning voor de ontwikkeling van de 
geothermiebron. Met Haagse Aardwarmte, EBN en Eneco zijn in het eerste kwartaal van 2022 
ambtelijke gesprekken gestart over de samenloop/concurrentie van de warmteafgifte van WLQ en 
geothermie in de komende jaren.

Aquathermie
Uit de haalbaarheidsstudies is gebleken dat het Zwembad de Blinkerd kansrijk is om met 
aquathermie te verwarmen. Met behulp van de warmte van het naastgelegen gemaal kan het 
zwembad 90% gasloos worden. CVDH pakt de verdere uitwerking en uitvoering op.

Zonne-energie / Dakenjacht/jaar van het dak
Dakenjacht loopt goed, evenals het jaar van het dak dat t/m Q1 2022 liep. Aansprekende daken 
worden voorzien van zon, groen en/of wit. Beschermde stadsgezichten en monumenten behoren 
ook tot de doelgroep. Iedere maand reiken we het 'dak van de maand' uit met een gouden dakpan 
voor een bijzonder verduurzaamd dak, ook 3 keer in 2022. In Q1 is een start gemaakt met de 
ontwikkeling van nieuwe webpagina's incl. keuzemenu voor verschillende doelgroepen om de 
informatievoorziening te verbeteren (zie pagina Duurzame Daken). Daarnaast zijn 5 buurtacties 
binnen het project Samen begonnen met een groen dak (Belgisch Park, Regentessekwartier, 
Stationsbuurt, Bomen- en Bloemenbuurt, Bezuidenhout) en zijn ondersteunende social campagnes 
per buurt gestart/gepland. Inmiddels is alweer de 6e campagne
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Ondergrondse warmte en koude opslag. Medio 2022 wordt de Basisregistratie Ondergrond (BRO) 
voor nieuwe bodemenergiesystemen van kracht. Van de bestaande bodemenergiesystemen (open 
en gesloten) zijn de data verzameld en geordend, zodat deze ook in de BRO opgenomen kunnen 
worden en een volledig overzicht ontstaat. De nu beschikbare data van de bestaande open 
bodemenergiesystemen kunnen nu verder worden geanalyseerd, om inzicht te krijgen waar de 
ondergrond geschikt is voor toekomstige toepassing van hoge temperatuur opslag (HTO).

van de kant gegaan in de Rivierenbuurt. Dakcoaches worden ingezet. Buurtacties voor gezamenlijke 
groene daken worden georganiseerd. Webinars en collectieve inkoopacties voor zonnepanelen voor 
VvE's worden goed bezocht: 407 aanmeldingen voor 2.430 appartementen. Met energiecoöperaties 
worden zonnedaken gerealiseerd. Daarvan is een aantal nog in ontwikkeling. Onlangs zijn afgerond: 
Lyceum Ypenburg, Buurtcentrum Laakhage, sporthal Oranjeplein, sporthal Houtrust, sporthal Lipa en 
judocentrum Mient. De vanuit de gemeente toegezegde 15-jaarstermijn voor dak- contracten helpt 
daarbij enorm. Woningcorporaties installeren ieder jaar ruim 1.000 zonnepanelen en vergroenen nu 
ook af en toe hun eigen daken. Ook bij de Haagse Dierenambulance zijn zonnepanelen geïnstalleerd. 
Hierover is de raad geïnformeerd met de commissiebrief 'hoogtepunten duurzame dakenjacht en jaar 
van het dak' (RIS311839). Tot slot wordt gewerkt aan de structurele inzet voor meer duurzame daken, 
door verbetering van de website en een online tooi dat mensen snel inzicht geeft in waar in Den Haag 
zonnepanelen vergunningsvrij mogen worden gelegd. En waar een aantal regels dient te worden 
gevolgd. Voorbeeldaanvragen helpen daarbij.

Mariahoeve: isolatie en verduurzaming. Alle VvE's in Mariahoeve worden benaderd met 
ondersteuning en een aanbod van extra subsidie om de appartementen beter te isoleren. Op het 
moment zijn we in gesprek met 60 VvE's en zijn er 11 energie maatwerk adviezen (EMA) 
aangevraagd. Op 2 april heeft een fysieke actie in de wijk plaatsgevonden. Drie VvE's willen gebruik 
maken van het EMA aanbod voor begeleiding naar een investeringsbesluit. Drie andere VvE's zijn

Opslag van energie
Zoutbatterij (Staedion). De zoutbatterij in combinatie met 130 zonnepanelen aan de Borneostraat is 
door Staedion geplaatst en is operationeel. We wisselen ervaringen uit en leren van de resultaten. In 
maart 2022 is een werkbezoek op het dak georganiseerd met de wethouder en de bestuursvoorzitter 
van Staedion. Op 17 maart 2022 is tijdens het congres 'Energieopslag & Distributie' deze zoutbatterij 
genoemd als voorbeeld van energieopslag binnen de gemeentegrenzen van Den Haag.

Gebiedsaanpakken Zuidwest, Mariahoeve en Centrum
Met de woningcorporaties zijn ook voor dit jaar prestatieafspraken gemaakt. Op basis daarvan 
worden naar aanleiding van de concept Transitievisie Warmte afspraken geconcretiseerd over de 
aanpak in gebieden in de stad waaronder Zuidwest, Mariahoeve en Centrum. Doel is om in 
samenwerking met de corporaties de woningen met F/G labels aan te pakken en de renovatie en 
onderhoudsplanning af te stemmen op de beschikbaarheid van het toekomstige warmtesysteem. De 
eerste gesprekken hiervoor zijn geweest en worden in het 2e kwartaal voortgezet. Ook zijn er in de 
eerste maanden van 2022 diverse bewonersbijeenkomsten georganiseerd en (mede) gefaciliteerd. 
Te denken valt aan de bewonersdag van HWY Ypenburg, Verduurzaming VvE's in Mariahoeve 
informatiebijeenkomst bij winkelcentrum (2 april), Workshop wijkcentrum Bouwlust/Groene Doos in 
Zuidwest over op inductiekoken en bijeenkomsten in de Vruchtenbuurt (7 feb en 17 feb) inzake de 
intentieovereenkomsten voor het lokale warmtenet.
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Vruchtenbuurt. Op 16 maart hebben we een informatief en nuttig werkbezoek in de Vruchtenbuurt 
gebracht. Inmiddels hebben meer dan 600 huishoudens een intentieverklaring getekend waarmee ze 
aangeven positief te staan tegenover het aansluiten van hun woning op een toekomstig warmtenet. 
De coöperatie duurzame Vruchtenbuurt is het project Warm in de Wijk gestart en is de trekker van

ERDH. Binnen ERDH worden de eerste WKO-installaties gekoppeld. Op 19 april is het startsein voor 
de realisatie van de koppeling tussen gebouwen Bezuidenhoutseweg 20 en 30 gegeven. ERDH gaat 
de gebouwen koppelen om de capaciteit van de WKO's optimaal te benutten. Hiervoor is een 
persmoment met de wethouder geweest. Volgens de planning zal in september de stuurgroep een 
beslissing nemen over de scope en financiering van de aanbesteding voor een WKO-ring voor een 
deel van de binnenstad. De ruimte in de ondergrond en techniek zijn daarbij randvoorwaardelijk.

Proeftuin Bouwlust Zuidwest. In Zuidwest is voor het gebied rondom het bestaande warmtenet 
(Venen, Oorden, Raden, Morgenstond West) samen met de woningcorporaties gestart met de 
gebiedsaanpak. Deze heeft als doel de renovatieplanningen op elkaar af te stemmen en de 
woningen voor te bereiden op een aansluiting op het warmtenet. Concreet heeft dit begin april 
geleid tot een positief investeringsbesluit van Vestia om 264 woningen te renoveren en aan te 
sluiten op het warmtenetwerk in de wijk. Dit zijn de eerst 264 woningen die vanuit de Proeftuin 
Bouwlust worden aangesloten op het warmtenet. Komend kwartaal gaat Vestia de instemming bij 
de bewoners ophalen, zodat in de zomer kan worden gestart met de renovatie en mogelijk eind dit 
jaar de eerste woningen kunnen worden aangesloten. Momenteel zijn we, in het kader van de 
gebiedsgerichte aanpak, met Vestia in gesprek om te kijken of meer woningen (uit fase 2 en 3 
renovatie) ook kunnen worden aangesloten.

door de Haagse Pandbrigade aangeschreven. Met hen loopt een pilot om de VvE's aan elkaar te 
koppelen voor het uitvoeren van de werkzaamheden met aanvullende verduurzamingsmaatregelen. 
Hier loopt ook een aanvraag voor een lening bij het Nationaal Warmtefonds. Om de doorlooptijd per 
VvE te verkorten, is gewerkt aan verschillende strategieën, zoals het naar voren halen van het 
financieren en uitvoeren van een concrete verduurzamingsmaatregel parallel aan de EMA aanvraag. 
Gewenst resultaat is dat de VvE's met een verbeterd duurzaam onderhoudsplan en/of een lening van 
het Nationaal Warmtefonds de woningen beter isoleren. Daarmee zijn ze voorbereid op de 
ontwikkeling van Mariahoeve op schone energie. Met corporaties worden de mogelijkheden en 
uitgangspunten onderzocht voor een marktuitvraag in de zomer naar duurzame warmteaanbieders 
die in Mariahoeve een aanbod willen ontwikkelen.

Voor de vier aangewezen VvE's binnen de proeftuin is een financieel aanbod opgesteld als 
tegemoetkoming voor proceskosten t/m investeringsbesluit. Deze financiële tegemoetkoming 
verlaagt de drempel om een concreet investeringsvoorstel uit te werken ter voorbereiding van de 
gebouwen op een duurzame warmtebron. In maart heeft een fysieke actie plaatsgevonden om 
bewoners te leren kennen en hen persoonlijk te informeren over het verduurzamen van hun gebouw 
plus het financiële aanbod. De algemene ledenvergaderingen waarin het aanbod verder wordt 
besproken vinden plaats in april en mei.

Binckhorst. In de Binckhorst is het participatietraject energietransitie begonnen. Doel is om samen 
met stakeholders per deelgebied te onderzoeken wat de mogelijkheden (technisch/ financieel/ 
organisatorisch) zijn voor de overstap op schone energie. Daarnaast is gestart met de voorbereiding 
van de aanbesteding van een concessiehouder "duurzame warmtesysteem Trekvliet- Maanweg". 
Net zoals bij Laakhavens wordt hiervoor een apart team georganiseerd.
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Duurzaam Den Haag heeft vier deelopdrachten ontvangen: 1) ondersteunen programmadoelen 
door participatieprojecten in Laak en Spoorwijk uit te voeren; 2) het uitvoeren van het Haags 
Bewonersplatform Energietransitie; 3) Bijdragen aan participatie rond energietransitie met de inzet 
van Bottom up activiteiten in Molenwijk/Puntpark, Moerwijk-Oost, Koningsplein e.o.; 4) Bijdragen 
aan de communicatie over de energietransitie naar de stad.

Enecomiddelen. Het bestedingsplan Enecomiddelen Duurzaamheid en Energietransitie voor 2022 is 
op 9 februari 2022 door de raad vastgesteld (RIS311102). De raad was positief over het inzicht wat is 
gegeven. Hiermee zijn de middelen voor 2022 beschikbaar om de doelen van de energietransitie te 
realiseren. Voor de periode 2023 en verder resteert nog ongeveer € 110 miljoen.

Community Led Local Development. Community Led Local Development (CLLD) is een methodiek 
waarbij bewoners in gebieden zichzelf verenigen in een actiegroep. Zij stellen gezamenlijk een plan 
(gebiedsstrategie) op, waarin zij formuleren op welke wijze in hun wijk de bewoners betrokken 
kunnen worden bij de energietransitie. Vervolgens geven ze alle bewoners in de wijk de gelegenheid 
op basis van dit plan projecten in te dienen. De regie op de projecten ligt dus volledig bij de 
bewoners en op deze manier is het een goed middel om de bewonersbetrokkenheid in een wijk te 
vergroten. Afgelopen kwartaal zijn er mooie stappen gezet. Met hulp van de gemeente heeft 
Duurzaam Den Haag in de wijken Bouwlust-Vrederust/ Morgenstond, Mariahoeve en Scheveningen 
een groep geïnteresseerden bij elkaar gevonden. Zij hebben onder begeleiding van Duurzaam Den 
Haag een gebiedsstrategie opgesteld en geformuleerd wat voor soort projecten zij op het gebied van 
energietransitie en verduurzaming willen ondersteunen. Voor Bouwlust-Vrederust/Morgenstond en 
Mariahoeve is er een mooie strategie opgesteld. Op basis hiervan verstrekt de EU financiering en 
kunnen deze actiegroepen de bewoners gaan enthousiasmeren om projecten aan te dragen. In 
Scheveningen worden er ondertussen ook mooie stappen gezet om volgend kwartaal een 
gebiedsstrategie gereed te hebben. In alle drie de wijken zijn er veelbelovende successen geboekt 
om met hulp van Europees geld de betrokkenheid van de bewoners op dit thema te vergroten.

Burgerberaden Statenkwartier en Laakkwartier. De inzet burgerberaden Statenkwartier en 
Laakkwartier lopen conform de planning. De voorbereidingen inclusief bijvoorbeeld de loting van 
deelnemers, ontwerpen van de gesprekken en uitnodigen van deelnemers is uitgevoerd in Q1 en 
april. De eerste bijeenkomsten staan gepland in mei. De eerste resultaten worden verwacht voor het 
zomerreces.

het project. Op 22 april hebben we de wethouder geïnformeerd over het in het AD verschenen 
artikel. Met de Elena-middelen die wij voor de Vruchtenbuurt hebben binnengehaald, heeft de wijk 
momenteel een projectleider en communicatieadviseur aangetrokken. De komende weken wordt 
de business case verder uitgewerkt en wordt duidelijk of en hoe het project verder vorm krijgt. 
Natuurlijk helpen wij met onze expertise hierbij.

Beleidsproducten
Transitievisie Warmte. De Concept Transitievisie Warmte is op 22 februari 2022 door het college 
vrijgegeven voor inspraak. Er zijn bijeenkomsten gehouden in een aantal wijken (Centrum, 
Mariahoeve en Zuidwest), voor jongeren in het Student Hotel en voor de woningcorporaties. 
Bijeenkomsten voor energieleveranciers en netwerkbedrijven vinden momenteel plaats en bij het 
Constant Rebequeplein is deze in voorbereiding.
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Overig beleidsproducten. Vanuit Energietransitie is het hoofdstuk Energietransitie voor de 
Voortgangsbrief Duurzaamheid 2021 aangeleverd.

Ontwikkelingen marktordening
Vanuit het rijk wordt gewerkt aan twee nieuwe wetten die van invloed zijn op de energietransitie en 
de daarbij behorende marktordening. De Wet collectieve warmte (Wcw) moet de huidige 
Warmtewet gaan vervangen en moet ruimte gaan bieden aan publiek-privaat netbeheer voor 
warmte. De Wet gemeentelijke instrumenten warmtetransitie (Wgiw) moet gemeenten 
bevoegdheden geven voor de wijkgerichte aanpak. Met de wet kunnen gemeenten wijken aanwijzen 
waar de levering van aardgas op termijn wordt beëindigd. De Transitievisie Warmte wordt een 
verplicht programma onder de Omgevingswet. Onlangs heeft de wethouder de Minister van Energie 
en Klimaat een brief gestuurd met daarin ons standpunt over de Wcw. Tevens werken we mee aan 
de botsproeven waarmee informatie over mogelijke gevolgen en impact van de beoogde Wcw in de 
praktijk vooraf wordt opgehaald.

Mediamomenten en Persberichten
Wij hebben in de afgelopen maanden ook diverse mediamomenten gehad. Hieronder een overzicht:

• Walstroom derde haven Scheveningen: In maart is gestart met de aanleg van de walstroom 
voorziening in de derde haven in Scheveningen. Kleinere schepen en de recreatieve vaart 
kunnen daar gebruik van gaan maken. Ook bij evenementen, zoals grote internationale 
watersportwedstrijden zal het goed van pas komen.

• Den Haag gaat met inwoners in gesprek over schone energie (TVW) Concept-transitievisie 
warmte ligt ter inzage - Duurzame stad Den Haag: Tijdens drie informatiebijeenkomsten in 
maart en april konden bewoners vragen stellen over de Transitievisie Warmte aan experts en 
aan de gemeente. Er werd ook een aparte bijeenkomst georganiseerd voor jongeren.

• Geothermie seminar Geothermie seminar in Museon - Duurzame stad Den Haag: Op 9 maart 
vond het internationale geothermie seminar 'Experience Geothermal The Hague' plaats in het 
Museon. De gemeente Den Haag organiseerde dit seminar samen met de International 
Geothermal Association (IGA) and The Hague Business Agency. Het doel was om investeerders 
uit binnen- en buitenland aan te trekken en een geothermie-ecosysteem van overheden, 
bedrijven en kennisinstellingen op te bouwen.

• Den Haag en het nationale Warmtefonds helpen inwoners bij het verduurzamen van hun huis 
Energiebespaarlening geeft huiseigenaren een steuntje in de rug - Duurzame stad Den Haag: 
Sinds januari 2022 kunnen woningeigenaren in Den Haag een renteloze lening krijgen bij het 
Nationaal Warmtefonds: de Energiebespaarlening. De gemeente betaald de rente van alle 
aanvragen in 2022. Den Haag is een van de eerste Nederlandse gemeenten die de rente 
volledig vergoedt.

• Energie Beheer Nederland (EBN) treedt toe tot Haagse Aardwarmte B.V.: 9 maart is EBN 
aandeelhouder geworden van Haagse Aardwarmte BV en gaat meewerken om meerdere 
aardwarmteprojecten in de regio te ontwikkelen.

• Interview met Marit Brommer IGA in het AD (27 maart) Hoe komen we van het gas van de 
Russen af? Gewoon, met meer aardwarmte | Den Haag | AD.nl: CEO Marit Brommer van de 
International Geothermal Association (IGA) gaat in het interview in op de vraag 'Waarom gas 
importeren uit Rusland als we onze huizen en bedrijven met aardwarmte kunnen verwarmen?'

• Ondertekening convenant met gemeente Westland uitwisseling aardwarmte: Op 5 april is 
het convenant getekend waarin beide gemeente afspreken één warmtenet te realiseren dat
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Meldpunt Hindernissen bij verduurzamen op de website duurzamestad.denhaag.nl gestart 
en diverse acties in uitvoering voor verbeteren interne samenwerking en intern netwerk 
mobiliseren.
Meldpunt onnodige verlichting: In januari is een start gemaakt met het meldpunt onnodige 
verlichting. Hieraan is via duurzamestad.denhaag.nl en andere gemeentelijke kanalen 
ruchtbaarheid gegeven. Doel is om inwoners de gelegenheid te bieden mee te denken over 
onnodig energiegebruik.

Lancering nieuwe pagina's Duurzame Daken, mede ten behoeve van de Duurzame 
Dakenjacht van DSO. Dit betreft een landingspagina en informatiepagina's van Duurzame 
Stad Den Haag voor alle doelgroepen:

Duurzame daken;
Duurzaam dak voor woningeigenaren;
Duurzaam dak op VvE oDuurzaam dak op huurwoning oDuurzaam dak met de buurt;
Zonnepanelen op uw bedrijfspand.

Collectieve Inkoop Zonnepanelen;
SlimWonen app. Handige app waarmee je per minuut je energieverbruik kunt meten. 

Communicatie heeft plaatsgevonden via onze eigen websites, nieuwsbrieven, socials, 
Stadskrant etc.;
Isolatieactie kleine VvE's;
Duurzame VvE's Mariahoeve;
Samen met buren het dak vergroenen.

Mediamoment realisatie van de koppeling tussen gebouwen Bezuidenhoutseweg 20 
en 30 voor delen warmte/koudeopslag (19 april): Met de koppeling wordt 
bodemenergie beter benut. Het zorgt voor optimalisatie van een bestaande bron door 
de warmte en koude behoefte van de verschillende gebouwen te gebruiken. Samen met 
het programma EnergieRijk Den Haag van het Rijksvastgoedbedrijf wil de gemeente 
helpen aan het verduurzamen van het energieverbruik van het vastgoed van het Rijk.

Haags Energienetwerk besluit 1904: Het Haags Energie Netwerk is post-corona weer bij 

elkaar gekomen op 21 maart in perscentrum Nieuwspoort. Het HEN is en blijft een waardevol 
netwerk voor alle deelnemers. Een plan om het HEN ook de komende tijd actief te betrekken 
bij de energietransitie is met de betrokken partijen in de maak.

bronnen in beide gemeenten met elkaar verbindt. Duurzame energie is een belangrijke 
schakel in deze overgang. De warmte uitwisseling tussen beide gemeenten zal starten in 
2023.

Redactionele prestaties en resultaten
We volgen ook onze prestaties in de social media. Hierover het volgende overzicht:

Nieuwe publicaties op de website

• 27 nieuwsberichten
• 9 verhalen/interviews met Hagenaars die hun pand verduurzaamden
• Diverse productpagina's, o.m. over acties van DSO, zoals:

duurzamestad.denhaag.nl
duurzamestad.denhaag.nl
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Stadskrant: Redactie en samenstelling van de rubriek 'Schone Energie in een Groene stad' (2 
pagina's). Met een hoofdartikel en kleinere berichten. Edities januari, februari, maart, april.

Facebookpagina Duurzame Stad Den Haag: Posten en (soms) betaald promoten van 2 a 3 berichten 
per week.

Voorbereiding nieuwe coalitie
Natuurlijk zijn we ook bezig met de voorbereiding voor de nieuwe coalitie. Een gezonde ambitie voor 
de energietransitie en een structurele financiering zijn belangrijk.

Diverse:

• Fotodatabase gemaakt
• Communicatieplan Zuidwest en Mariahoeve
• Animatie energietransitie Mariahoeve gereed
• Nieuwsbrief Mariahoeve (verschenen half februari) naar koplopers in de wijk en opwebsite
• Promotiefilmpje wijkcentrum Bouwlust over inductiekoken en zonnepanelen op het dak
• Nieuwsartikelen op Werknet over geothermie en samenwerking met TU Delft
• Wekelijkse communicatiekalender en maandelijkse rapportage Energietransitie en 

Duurzaamheid
• Kick-off HEN
• Concretisering overkoepelend communicatieconcept duurzaamheid en energie: De Groene Lijn
• Start up in Residence Challenges uitgezet: 3 challenges rondom het thema Energietransitie, 

waarbij de winnende challenges ieder € 25.000 krijgen om hun startup verder te ontwikkelen 
naar scale up. De challenges zijn gericht op: een "alles-in-een-overzicht" om huiseigenaren of 
ondernemers te ontzorgen in het verduurzamen van hun woning of bedrijf; op 
energierechtvaardigheid en bio based isolatie materialen. De jury bestaat uit collega's van DSO, 
DPZ en directie Bedrijfsvoering en de jurering vindt in mei plaats. Vanaf september worden de 
winnende concepten verder ontwikkeld.

• Bewonersdag HWY Ypenburg
• Burgerberaden Statenkwartier en Laakkwartier: voorbereiding Ql, uitvoering Q2
• Participatie / Energietafels Binckhorst
• Participatieplannen Zuidwest en Mariahoeve voorbereiding Ql, uitvoering v.a. Q2
• Integrale dienstverlening Laak getrokken
• Workshop wijkcentrum Bouwlust/Groene Doos in Zuidwest over op inductiekoken

Projecten m.b.t. de website:

• Ontwikkeling van een beslistool voor alle doelgroepen (huurders, woningeigenaren, VvE's, 
ondernemers): in 3 stappen naar een advies.

• Ontwikkeling van een dashboard.
• Status: conceptversie gereed, beoogde lancering in Q2.
• Gebruikersonderzoek van beslistool en website in de Stadskamer.
• Status: in voorbereiding, onderzoek wordt eind mei uitgevoerd.
• Jaar van het Dak (op 1 april geëindigd).
• In Ql zijn diverse nieuwsberichten en inspirerende verhalen gepubliceerd over het 

verduurzamen van daken.



College:

drinkwater'

Commissie:
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•Aankondiging investeringsbesluit WarmtelinQ Vlaardingen Den Haag
•Aankondiging ontwikkeling warmtetransportleiding WarmtelinQ Rijswijk-Leiden
• Beantwoording technische vragen Transitievisie Warmte
• Bevindingen nadere verkenning duurzame WOM
• Fondsen Duurzaamheid en Energietransitie
• Hoogtepunten duurzame dakenjacht en jaar van het dak
• Informatiebijeenkomsten concept-transitievisie warmte
•Ontwerp NRD module Energietransitie Provincie Zuid-Holland
• Programma besparen voor iedereen
•Stimulering huiseigenaren om te verduurzamen via fiscale maatregelen of erfpacht

• Besluit Instellen beroep tegen Provinciaal inpassingsplan (PIP) warmtetransportleiding 
WarmtelinQ tracé Vlaardingen-Den Haag

• Besluit ondertekening convenant warmteverbinding Westland-Den Haag
• Bodemenergieplan Laakhaven/College Campus
•Concessieovereenkomst Warmtesysteem Laakhavens
• G4 brief aan de minister van Klimaat en Energie over Ontkoppeling warmtetarieven met de 

gasprijs
•Subsidiemogelijkheden verkennen Nationaal Groeifonds
•Subsidieregeling Wonen op schone energie Den Haag 2022
•Toekennen van EFRO subsidie uit het programma REACT-EU aan projecten 'Mariahoeve 

transitieklaar' en 'CLLD Energietransitie

•Verkenning subsidiemogelijkheden Nationaal Groeifonds
•Vrijgave voor inspraak transitievisie warmte
•Zienswijze gemeente Den Haag op Stedin Investeringsplan 2022
•Zienswijze NRD module energietransitie provincie Zuid-Holland

•Afdoening motie WD.5: Bestedingsvoorstel duurzaamheid en energietransitie (RIS310518)
•Antwoord van het college op de vragen van de raadsleden de heer Partiman, de heer van Helm, 

de heer Barker en de heer Wijsmuller, luidend: Warmteleiding van de baan?
• Antwoord van het college op de vragen van het raadslid de heer Barker, luidend "Schoon

Bestuurlijke stukken
In de periode november-april zijn 20 bestuurlijke stukken voorgelegd aan het college (15x), 
commissie (13x) en raad (3x). Het gaat om de volgende dossiers (uit het RIS):

Organisatie
Om de continuïteit, de slagvaardigheid en de professionaliteit van de uitvoering van Energietransitie 
taken te versterken en te borgen, is voorgesteld om het tijdelijke programma om te zetten naar een 
portefeuille Energietransitie en te organiseren vergelijkbaar met de andere portefeuilles binnen de 
gemeente Den Haag. Dit betekent een afdeling met drie teams, Strategie en beleid, Uitvoering en 
Programmamanagement. Tevens is een slag gemaakt om met meer vaste en eigen medewerkers te 
werken om minder afhankelijk te zijn van externe inhuur. Daarnaast wordt extra geïnvesteerd in 
expertise op het vakgebied. Ook is voorgesteld om Energietransitie en Mobiliteit in één portefeuille 
te combineren.



Raad:
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• Besluit van het college om beroep in te stellen tegen het provinciaal inpassingsplan 
warmtetransportleiding WarmtelinQ Vlaardingen-Den Haag

•Voorstel van het college inzake Bekrachtiging geheimhouding aankomende raadsvergadering
•Voorstel van het college inzake Bestedingsvoorstel 2022 Enecomiddelen energietransitie

•Toesturen afschrift van het beroepschrift tegen vaststellingsbesluit inpassingsplan 
warmtetransportleiding Vlaardingen-Den Haag

• WarmtelinQ Vlaardingen-Den Haag/Leiding door het Midden: Inlossing toezeggingen over 
groen(behoud)

•WarmtelinQ Vlaardingen-Den Haag: uitspraak voorzieningenrechter


